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BRMG.0012.74.2018/KS 
 

PROTOKÓŁ Nr 45-6/2018 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 27 czerwca 2018 roku, a rozpoczęło o godz.16:15 w sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan 5 (pięciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 5 (pięć) 
osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – 
Wiceprzewodnicząca Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 45 posiedzenia Komisji, stwierdziła quorum, powitała zebranych i 
poinformowała, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 

 

1. Wybór Przewodniczącego Komisji. 
2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 1666 - w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1667 
- w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

4. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

5. Możliwość rozbudowy oferty dla żeglarzy i sportów wodnych przy okazji 
budowy nowego bulwaru wzdłuż Martwej Wisły w dzielnicy Stogi.  
Przedstawiają: Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych, Pan 
Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
 

6. Rozwój ścieżek i tras rowerowych w Gdańsku Południe 
Przedstawiają: Pan Remigiusz Kitliński – Oficer Rowerowy 

 

7. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że do projektów uchwał druk nr 1666 oraz 
druk nr 1667 wpłynęły Autopoprawki. 
Powiedziała również, że do Komisji został skierowany do zaopiniowania projekt 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia na terenie Miasta Gdańska 
Modelu na rzecz Równego Traktowania - druk nr 1669 z Autopoprawką. Komisją 
wiodącą w tej sprawie jest Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady 
Miasta Gdańska.  
W związku z powyższym Wiceprzewodnicząca zaproponowała, aby Komisja Sportu 
nie wprowadzała do porządku obrad powyższego projektu uchwały, którym zajmuje 
się już Komisja wiodąca, a ostateczną decyzję w tej sprawie, aby podjęła Wysoka 
Rada. 
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Głosowanie za nie wprowadzaniem projektu uchwały do porządku obrad: 
4 za - jednogłośnie  
 

Następnie Wiceprzewodnicząca zaproponowała, aby dodać do porządku obrad 
temat Boisko w Szadółkach – zagospodarowanie terenu oraz możliwość 
użyczenia -  jako pkt 3A. 
 
Głosowanie za zmianą w porządku obrad 
4 za - jednogłośnie 

PUNKT  - 1 
 

Wybór Przewodniczącego Komisji. 
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
W związku z tym, że pan Mirosław Zdanowicz nie jest już przewodniczącym Komisji 
musimy wybrać nowego przewodniczącego. Proszę o propozycje. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Chciałbym zaproponować na Przewodniczącą Komisji panią Beatę Jankowiak 
obecną Wiceprzewodniczącą Komisji.  
 

Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Zgadzam się. Jeżeli chodzi o głosowanie to będzie ono jawne. Czy są jakieś inne 
propozycje? Nie widzę. Także prosiłabym o przegłosowanie.  
 

USTALENIA KOMISJI – wybór przewodniczącego Komisji                   
 
Komisja Sportu RMG w wyniku przeprowadzonego głosowania 3 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się wybrała na Przewodniczącą 
Komisji radną Beatę Jankowiak.  
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Z racji tego, że byłam wiceprzewodniczącą Komisji musimy wybrać mojego 
zastępcę. Proponuję Mariusza Andrzejczaka. Czy wyrażasz zgodę?  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji 
Dziękuję, tak.  
 

Radny Lech Kaźmierczak – członek Komisji  
Również proponuję Mariusza Andrzejczaka.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Czy są jeszcze jakieś inne propozycje? Nie widzę, nie słyszę. Proszę o 
przegłosowanie.  
 

USTALENIA KOMISJI – wybór wiceprzewodniczącego Komisji                  
 
Komisja Sportu RMG w wyniku przeprowadzonego głosowania 3 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się wybrała na 
Wiceprzewodniczącego Komisji radnego Mariusza Andrzejczaka.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Gratulacje. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Dziękuję. Również gratulacje. Nowy etap. Kobieta przejmuje stery. Po ostatniej 
naszej wizycie z panem dyrektorem w Osowej, gdzie królowały też kobiety nasze 
unihokeistki, to jest dobry też prognostyk, bo rzeczywiście dużo wyzwań i dużo też 
w środowisku się mówi, żeby wspierać sporty kobiet i drużyny kobiece, także też 
wielkie uznanie.   
 

PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 1666 + Autopoprawka - w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 czerwca 2018 r. BRMG.0006.223.2018). 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką - w 
zakresie działania Komisji. 
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu 
uchwały wraz z Autopoprawka, a następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji, 
poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
zawarty w druku nr 1666 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 3 głosami za, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1666 + Autopoprawka - w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 45-
6/88-9/2018). 
 

PUNKT  - 3 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1667 + 
Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 czerwca 2018 r. BRMG.0006.224.2018). 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką - w 
zakresie działania Komisji. 
 
Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu 
uchwały wraz z Autopoprawką i zapytała: 
Czy ta zwiększona kwota na pensje ratowników rozwiąże problem?  
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Tak. Jeżeli chodzi o ratowników to już mamy zdecydowanie dobrą sytuację. 
Sprowadziliśmy ratowników z Ukrainy i z Białorusi, ok 20 ratowników, których też 
doszkalamy w zakresie takiej kwalifikowanej pomocy przedmedycznej oraz 
ratownictwa morskiego. Sytuacja już jest przyzwoita. Mamy zapełnienie ok 90% 
obsady, ale resztę można uzupełnić w postaci nadgodzin, więc myślę, że sytuacja 
ta udała się dzięki przychylności Komisji, bo państwo też zabiegali o to zwiększenie 
i dziękuję bardzo za takie wsparcie zarówno Radę jak i Wydział Finansowy.  
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Ilu jest łącznie ratowników?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
75 osób.  
 

Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodnicząca poddała 
pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w 
druku nr 1667 + Autopoprawka – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 1667 + Autopoprawka - w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 45-
6/89-10/2018). 
 

PUNKT  - 3A 
 

Boisko w Szadółkach – zagospodarowanie terenu oraz możliwość użyczenia. 
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Najpierw oddam głos panu, żeby wyjaśnił sytuację i dlaczego tu się spotykamy i 
poruszamy ten temat. 
 
Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
Chciałem państwu kilka rzeczy opowiedzieć o boisku piłkarskim przy ul. 
Lubowidzkiej 6. To jest w Szadółkach, chociaż administracyjnie to już Jasień. 
Bardzo duża dzielnica, która się obecnie bardzo mocno rozwija. Mieszkam koło tego 
boiska, stąd jestem sprawcą całego zamieszania. Pracuję od 10 lat jako trener piłki 
nożnej, obecnie w Klubie Gedania 1922. Mam to szczęście, że spełniłem swoje 
marzenie i pracuję tylko przy piłce nożnej, która jest moją wielką pasją. Poza 
byciem trenerem dzieciaków prowadzę również działalność związaną z psychologią 
sportu. Są to warsztaty dla rodziców, treningi mentalne, także ten sport jest całym 
moim życiem i wielką pasją. To tak krótko, żebyście państwo wiedzieli, z kim 
macie do czynienia. Skupiam się na pracy z dziećmi i dwa lata i dwa miesiące temu 
spotkałem się z panią Magdą Nowicką, która jest Przewodniczącą Stowarzyszenia 
Jasień i przyszedłem i powiedziałem, że koło mojego domu jest takie piękne 
boisko. Ja jestem trenerem i bardzo chętnie w wolnym czasie zorganizuję tam 
jakieś darmowe zajęcia dla dzieci. Ona mi pomogła to rozpowszechnić. Na 
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pierwszych zajęciach było chyba 4-5 osób, po pół roku tych osób zrobiło się 20 i z 
tej grupki powstała taka szkoleniowa, którą wciągnęliśmy pod Klub Gedania. 
Obecnie tych dzieci, które trenują właśnie tam, czyli na dzielnicach, na których 
mieszkają jest ok 50. Są to grupy, tak jak już powiedziałem, wchłonięte przez 
Gedanię. 
 

 
 

 
Rok rocznie w tych miesiącach ciepłych organizujemy tam darmowe treningi plus 
festyny dla dzieci. Generlanie miejsce zaczęło żyć. Przy pomocy mieszkańców 
koszona jest trawa, sprzątane są śmieci. Także wszystko gdzieś tam własnymi 
środkami organizujemy i naprawdę zaczyna to wyglądać i stąd powstał taki pomysł, 
żeby rozwinąć tą działalność.  
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Sytuacja wygląda tak, że ta dzielnica Jasień, tak jak powiedziałem, bardzo duża, 
obecnie bardzo mocno rozwijająca się w nowe osiedla, przyrost mieszkańców jest 
bardzo duży. Na tej mapce w czerwonym kwadracie to jest miejsce tego boiska, a 
czarne kwadraty to są najbliższe inne boiska dla tego adresu. To są tak naprawdę 
wszystko boiska szkolne. Szkoła na Ujeścisku, Szkoła na Jasieniu, 85 Szkoła 
Pozytywna, boisko w Kowalach, ale własności Klubu GKS Kowale. Olbrzymi teren 
bardzo mocno zamieszkany, zaludniony, pozostaje bez jakiegokolwiek boiska 
ogólnodostępnego. To miejsce daje taką możliwość i mamy po prostu taką chęć i 
wolę, żeby to miejsce w jakikolwiek sposób rozbudować. 
 

 
 
W sumie to tyle jeżeli chodzi o sytuację tego boiska.  
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Nasze plany są obecnie takie, Stowarzyszenie Jasień ma umowę użyczenia tego 
terenu z miastem, która kończy się w kwietniu 2019 r. Ja od września planuję tam 
przenieść treningi tych grup właśnie Gedanii Jasień, Gedanii Kiełpino, bo to takie 
grupy właśnie lokalne, które trenują. Rodzice nie muszą wozić dzieci na Hallera, 
czy gdzieś do klubów dalej, tylko mogą trenować pod domem. Ja planuję tam 
przenieść treningi, ponieważ szkoła w Kiełpinie będzie miała remont boiska. Boisko 
stanie się wielofunkcyjne, więc tam treningów piłki nożnej nie za bardzo da się 
zrobić. Z kolei szkoła w Jasieniu, właśnie, te boiska w Jasieniu i boisko na Ujeścisku 
to są boiska, które mają grafik wypełniony po brzegi. Tam praktycznie wejść się nie 
da w żadnych godzinach poszkolnych, popołudniowych, ponieważ tam są wynajmy 
komercyjne wszystkich szkółek, które w okolicy trenują. Tych szkółek jest też 
bardzo dużo. W związku z tym ja tam, na to boisko się przenoszę od września i tak 
jak napisałem, mały remont planujemy po prostu zrobić własnymi siłami. Tam są 
mieszkańcy bardzo pomocni. Pani Magda pomaga jak może i kwestia koszenia, 
kwestia sprzątania, kwestia renowacji trawy. My to i tak zrobimy w wakacje i 
zaczniemy tam trenować. Ale nasze plany są większe. Jak wiecie Gedania swoje 
plany realizuje od 5 lat na Hallera i tak naprawdę tego terenu zgodnie z tym co 
ustaliliśmy z panią Płonką z Wydziału Skarbu, ta działka jest większa niż tylko teren 
tego boiska, aczkolwiek jest ona przeznaczona pod oświatę, ponieważ miała 
stanowić teren pod szkołę i przedszkole. Wchodzi tam również temat drogi Nowej 
Jabłoniowej, która będzie częściowo tą działkę przekraczała. Nasza sytuacja 
wygląda tak, że chcielibyśmy bardzo dowiedzieć się jakie są możliwości rozwoju 
tego terenu w działalność piłkarską, ale również w działalność ogólnie edukacyjną. 
Ja to co powiedziałem, ta moja działalność psychologiczna, obecnie bardzo mocno 
ją rozwijam i mam kilka osób, które też są zainteresowane jakąś współpracą ze 
mną na zasadzie, żeby stworzyć tam w ogóle takie centrum rekreacyjno – 
warsztatowe. Tam mogą być spotkania dla rodziców, dla mam z wózkami. Te 
zajęcia, które robi GOS. Mamy pomysłów dużo, ale musimy wiedzieć na czym 
stoimy. Poważni ludzie, którzy chcą ze mną rozmawiać na temat tego terenu 
zadają mi jedno podstawowe pytanie. Jaki jest plan zagospodarowania i jak się do 
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tego ustosunkowuje miasto? Dopóki ja im tego nie przedstawię rozmów prowadzić 
się nie da. Także ode mnie to tyle. Jeśli są jakieś pytania, to słucham. 
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Co pan rozumie pod słowem rozbudowa? Co rozumiemy pod rozbudową? Czy tam 
ma powstać całe zaplecze budynkowe do tego boiska? Bo jeżeli pan zamierza 
przeprowadzić treningi to przy Hallera, tam Gedania 1922 ma oprócz boisk całe 
zaplecze socjalne. Czy pan tutaj też widzi taki kierunek rozwoju boiska?   
 
Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
Tak. To by było jednoznaczne. Problem największy z treningami piłki nożnej dla 
dzieci jest z zimą. Latem powiedzmy, że da się to przeskoczyć, chociaż też jest 
ciasno, naprawdę ciasno na tych boiskach. Ja np. trenowałem z tą grupą Jasień w 
czwartki o 19. Nie było innej godziny wolnej na boisku. Więc my też myślimy na 
pewno o takiej hali całorocznej jaką mamy na Hallera. Na pewno taka hala by 
rozwiązywała bardzo mocno temat zimy, czyli boisko piłkarskie przykryte balonem, 
w którym można trenować zimą. Jeżeli wchodzi temat tego boiska to 
automatycznie kwestia szatni jak najbardziej jest jednoznaczna z tym. 
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Chciałabym przedstawić jak wygląda sytuacja planistyczna i własnościowa tego 
terenu i państwu przybliżyć trochę jak wygląda polityka miasta w tym obszarze.  
Wiecie państwo, że gmina posiada niewiele działek własności gminnej na południe i 
w obszarach dzielnicy zachodniej, wieć te tereny gminne, które obecnie mamy to 
są przeznaczone m. in. pod infrastruktrurę związaną z obsługą m. in. szkoły, 
przedszkola, żłobki, czy też infrastruktura drogowa.   
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Tu jest taka sytuacja, że w obowiązujących dokumentach planistycznych, proszę 
zobaczyć, teren jest dość duży, gminny. Obecnie w sąsiedztwie jest projektowana 
Nowa Jabłoniowa.  
 

 
 

Tak wygląda na dzień dzisiejszy projektowany cały układ komunikacyjny. Nowa 
Jabłoniowa miała to nieszczęście, że dwa razy firma się wykruszyła, także cały czas 
jesteśmy w fazie projektowej, koncepcyjnej. Jest sporządzony projekt tej drogi.  
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To będzie miało wpływ również na podłączenia całego układu komunikacyjnego, 
Potęgowskiej, przedłużenie Nowej Leszczynowej i Stężyckiej. Proszę zobaczyć, że 
cały projekt drogowy przesuwa się częściowo na teren rezerwowany pod szkołę. 
Docelowo, w przypadku jak już otrzymamy linie rozgraniczające … 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Pani dyrektor, jakby pani jeszcze pokazała to boisko.  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Jest na czerwono. Kształt boiska to tak jak na dzień dzisiejszy jest ukształtowany. 
W sąsiedztwie znajduje się szpaler zieleni wysokiej, także tutaj dzisiaj są drzewa. 
W związku z tym, że jest faza projektowa drogowa cały ten układ będzie 
zmodyfikowany, dostosowany do projektu, który zostanie, mam nadzieję, 
zakończony do końca roku. Widzimy już, że teren, który był rezerwowany pod 
szkołę, przez część tego terenu będzie przebiegał układ komunikacyjny, który jest 
niezbędny, żeby obsłużyć całą…   
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Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Czyli szkoły tam nie zmieścimy?  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zmieścimy, ponieważ ten teren gminny, pierwsza linia zabudowy to są działki 
prywatne, zrealizowane, natomiast z tyłu jak najbardziej cały ten teren mógłby 
być przeznczony właśnie pod funkcje szkoły i też można by było docelowo 
zastanowić się czy byłoby miejsce na boiska. Dlatego jak najbardziej zasadne jest 
dopuszczenie tymczasowego użytkowania tego terenu pod funkcję sportową, 
natomiast jest to kolizja, docelowy jakby kierunek, czyli wprowadzenie tu 
zagospodarowania trwałego typu budynki jakieś czy całe zaplecze związane z tym 
boiskiem jest niezasadne, ponieważ może się okazać, że w przypadku, gdy w końcu 
zostanie zakończony projekt to będzie jeszcze bardziej zmodyfikowany ten układ 
komunikacyjny, więc zagospodarowanie tymczasowe jak najbardziej może być, 
czyli taka forma jaka jest na dzień dzisiejszy użytkowana, boisko trawiaste czyli 
utrzymywanie tej infrastruktury. Natomiast w momencie, kiedy otrzymamy projekt 
już będzie po prostu zmiana planu miejscowego, aby zarezerwować ten teren poza 
układem komunikacyjnym pod właśnie lokalizacje szkoły z całą infrastrukturą. Nie 
potrafię powiedzieć kiedy, bo czekamy na projekt, żeby wyznaczyć linie 
rozgraniczające i dostosować ten układ komunikacyjny. Mam nadzieję, że to się 
niewiele zmieni, bo Biuro Rozwoju Gdańska jest na bieżąco na naradach 
technicznych w DRMG, ale póki nie będzie zakończony i odebrany ten projekt to nie 
ma linii rozgraniczających, które pozwolą na określenie tego układu 
komunikacyjnego. Więc tymczasowe zagospodarowanie jest.  
 
Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
Wiemy, kiedy ten nowy projekt zagospodarowania będzie tworzony?  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
W momencie, kiedy zostanie odebrany projekt na Nową Jabłoniową… Marcin już coś 
wiesz?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Niedługo. Myślę, że kwestia III kwartału.   
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Czyli w momencie, kiedy odbierzemy projekt będziemy wiedzieć jakie są linie 
rozgraniczające to będzie wtedy wniosek, podstawa do tego, żeby zmienić plan 
miejscowy. Na przełomie roku Prezydent formułuje nam plan pracy. Sporządzenie 
planu miejscowego to jest dwa lata. Także tak to mniej więcej wygląda czasowo. 
Mówię od momentu, kiedy dostaniemy koncepcję.  
 
Pan Władysław Barwiński – Prezes GKS Gedania 1922 
Dwa lata to jest wariant pozytywny.    
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Tak, to jest wariant pozytywny, bo może się okazać, że po drodze coś nam wyjdzie 
i nie dostaniemy odpowiedniego uzgodnienia, więc ten teren będzie bardzo się 
zmieniał. Też jesteśmy w kontakcie z Wydziałem Skarbu. Te działki były 
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zablokowane pod sprzedaż, żeby można było je przeznaczyć na rezerwę pod 
funkcje oświatowe, które są tutaj niezbędne w dzielnicy Południe. 
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Czy jakieś pytania państwo mają? 
 
Pani Magdalena Nowicka – Prezes Stowarzyszenia Jasień 
Czy budowa szkoły jest tutaj planowana? Kwestia 10 lat. 
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Tak, jest planowana. Nie potrafię pani powiedzieć, ale chodzi o to, że ta rezerwa 
jest niezbędna. Tak naprawdę to jeszcze te tereny się nie wypełniły w 100%, 
natomiast to co jest zaplanowane, bo tutaj są wszędzie plany obowiązujące, które 
dopuszczają funkcję mieszkaniową, mieszkaniowo – usługową i ten teren powoli się 
będzie wypełniał tkanką, nowymi mieszkańcami. Więc my musimy najpierw 
zapewnić rezerwę, aby miasto mogło wybudować tą szkołę. Kierunek jest taki. Jest 
realizacja drogi, czyli linie rozgraniczające drogi umożliwią nam wskazanie, 
zabezpieczenie pozostałej nieruchomości gminnej na cele społeczne. Nic więcej nie 
jestem w stanie państwu powiedzieć, bo może się okazać, że po jednej i po drugiej 
stronie będzie też rezerwa pod funkcje związane z oświatą, bo nie wiem jakie linie 
rozgraniczające wyjdą po oddaniu tego projektu.  
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Ale to niekoniecznie musi być szkoła. Może być przedszkole, żłobek.   
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Tak. Jest szeroki wachlarz i na zasadzie etapowania w zależności od tego jakie 
będą potrzeby to będzie miasto realizowało sukcesywnie. Ta działka jest na tyle 
atrakcyjna, że jest dość duża, więc zarówno infrastruktura sportowa … 
 
Pan Władysław Barwiński – Prezes GKS Gedania 1922 
Jaka jest tam powierzchnia?  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
2 ha. To jest dość dużo, bo szkoła z całym zapleczem sportowym się zmieści i 
nawet przedszkole. To jest jedyna możliwość, żeby zabezpieczyć te tereny po 
funkcje tego typu.  
 
Pan Władysław Barwiński – Prezes GKS Gedania 1922 
A ta część obecnie użytkowana, przeznaczona na zagospodarowanie?   
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
To jest 3650 m². To jest w stanie istniejącym.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Czyli ten teren będzie odcięty tą drogą?  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Gdzieś tutaj będzie to połączenie, natomiast będziemy poszukiwać obsługi 
komunikacyjnej tej nieruchomości, bo proszę zobaczyć, jeżeli pojawi się jedno 
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rondo, drugie rondo, to nie ma możliwości, żeby jeszcze kolejny zjazd z tego ronda 
był, więc cały ten teren tak naprawdę będzie wymagał weryfikacji i zmiany 
sposobu obsługi, dlatego jakiekolwiek podjęcie decyzji teraz o docelowym 
przeznaczeniu to może się okazać, że za dwa, trzy lata będziemy to wszystko 
burzyć, likwidować. Będzie to po prostu niezgodne z planem. Tymczasowo jak 
najbardziej te działania, które są, a problem pojawia się, tak jak pan powiedział, 
zimą.  
 
Pani Magdalena Nowicka – Prezes Stowarzyszenia Jasień 
Przykrycie tym balonem to jako tymczasowe traktujemy? 
 
Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
To już jest nakład, koszt.    
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Sam balon nie.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Sztuczna trawa musi przede wszystkim być. Same boisko, wyrównanie. 
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
To już są nakłady.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Mam pytanie pani dyrektor, bo przebieg tej drogi jest przez środek tej działki. Ten 
kolor pomarańczowy to jest gminny, a ten obok brązowy?  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
To jest wszystko gmina.  
 
Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
Tu są dwie funkcje, tylko oznaczenia inne. 
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Tutaj się pozmieniało w związku z własnością nieruchomości. Tutaj mamy pas 
terenu gminnego, więc możemy przeprowadzić układ komunikacyjny, można 
powiedzieć, bezkosztowo, bo po gruntach, które są gminne, więc sama realizacja. 
Też rozwiązania tej drogi determinują sposób połączenia dogodny, więc to 
wszystko będzie miało wpływ. To jest na razie przygotowane rozwiązanie 
komunikacyjne przez nasz zespół projektowy do transportu, ale czekamy na 
ostateczne rozwiązanie czy to będzie tego typu skrzyżowanie, czy to będzie rondo. 
To jeszcze pokaże projekt, bo tam jest więcej tych analiz i do tego po prostu się 
dowiążemy i to spowoduje rezerwę i dopiero wtedy … 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Czyli po realizacji tych układów komunikacyjnych możliwe będzie podjęcie 
dalszych kroków dotyczących zagospodarowania. Być może boisko czy hala mogłaby 
być częścią zaplecza szkoły, która by na razie mogła być w użytkowaniu 
stowarzyszenia, a potem stała się np. … 
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Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
To już plan nie przesądza, natomiast ja muszę zabezpieczyć linie rozgraniczające 
pod układ komunikacyjny i może się okazać, że po prostu nie trafimy dopóki nie 
dostaniemy rozstrzygnięć. Czyli nie ma sensu rozpoczynać procedury zmiany planu 
miejscowego jak ja nie wiem jakie są rozstrzygnięcia komunikacyjne, bo to 
determinuje rezerwę.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Czyli to jest perspektywa dwóch lat?  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Marcin mówi, że do końca roku byśmy dostali projekt, na podstawie którego 
wyznaczymy linie rozgraniczające zajętości i to jest podstawą jako wniosek do 
zmiany planu miejscowego.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Czyli dwa lata. 
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Myślę, że od 1 stycznia dwa lata. Tak trzeba by było to liczyć.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Czyli dwa i pół roku.  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Do zmiany planu miejscowego, gdzie są już szczegółowe rozstrzygnięcia, które 
docelowo pozwolą podjąć decyzję czy to boisko w ramach szkoły. Ten teren jest na 
tyle duży, że można by było wydzielić działkę niezależnie, która by była 
przeznaczona pod szkołę, a w sąsiedztwie pod boiska czy jakąś infrastrukturę.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Przebieg wygląda tak, że trzeba by było zrobić przejście jakieś podziemne na te 
boiska.  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Nie. Musimy się zastanowić czy boisko będzie po tej stronie, czy będzie w ramach 
tej działki 2 hektarowej.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Przebieg tej drogi nie może być po granicy działki i bardziej od góry w dół.  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Myślę, że to zostawimy komunikantom, którzy będą projektować.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Na dzień dzisiejszy dzieli tą działkę w sposób mało racjonalny.  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Bo musimy rozwiązania komunikacyjne dostosować do projektowanego natężenia. 
Myślę, że fachowcy sobie z tym poradzą. Jak dostaniemy linie rozgraniczające 
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Nowej Jabłoniowej to już potem się włączymy i będziemy tak robić, żeby ta działka 
była sensowna. Zawsze na to tak patrzymy. Także takie są plany miasta.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Rozumiem, że musi być tam ta droga.  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Tak, bo tam po prostu stanie wszystko.  
 
Pani Magdalena Nowicka – Prezes Stowarzyszenia Jasień 
Tam się wszystko rozbudowuje.  
 
Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
Dziękuję bardzo za tą odpowiedź. Jeżeli chodzi o rozbudowę to jest wszystko dla 
mnie jasne, a pytanie w kwestii obecnej, bieżącej, to być może do dyrektora GOS-
u. Czy miasto w jakikolwiek sposób być może widzi taką potrzebę, żeby w to boisko 
właśnie jakkolwiek może małym nakładem odświeżyć, pomóc, żeby tam 
rzeczywiście można było nawet te szkółki, które tam są w sąsiedztwie grają, to by 
miały nowe boisko i to trawiaste, z naturalną trawą, gdzie dzieci na tych orlikach, 
fajnie, że są orliki, to jest jednak trawa sztuczna, a tam jest kwestia troszkę 
popracowania nad tą trawą, pielęgnacji tej trawy i to jest piękne i małe otoczone 
drzewami w świetnej lokalizacji boisko.   
 
Pani Magdalena Nowicka – Prezes Stowarzyszenia Jasień 
Kiedyś było boisko, bo to była szkoła tam.  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Tak, i ta infrastruktura jest.  
 
Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
Tam są bramki stare, siatki założone przez panią Magdę i naprawdę to boisko 
spełnia w 100% swoje potrzeby.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Znam to boisko, bo niedaleko mieszkam, przejeżdżam często i widzę potrzebę taką 
rzeczywiście, tylko…  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
I szczególnie też dla Kiełpina i dla Kokoszek. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Tak, tym bardziej, że spółdzielnia mieszkaniowa chociażby Kiełpino zabrała też 
teren boiska, które tam było nad jeziorem i zrobili na działki. A Kiełpino nie ma 
oprócz szkolnego boiska żadnego terenu, więc jak najbardziej popieram to, tylko 
wszystko zależy od nakładów finansowych, które należy ponieść i jakiejś kolejki 
priorytetów i jestem za jak najbardziej, nie tylko za tym boiskiem, ale jeszcze za 
wielu innymi, tylko to jest kwestia środków. Na pewno boisko w moim odczuciu, 
boisko z nawierzchni sztucznej byłoby tam bardziej zasadne, dlatego, że możliwość 
intensywności użytkowania, a czas zużycia takiego boiska to jest perspektywa 5-7 
lat przy dużej eksploatacji, a to jest ten czas, kiedy pewnie dopiero się zadzieje 
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coś konkretnego w tym czasie i zanim się wbije łopatę. Ale wszystko zależy jeszcze 
od tego co BRG miało będzie robić czyli przyjąć założenia do miejscowego planu 
nowego. Czy rzeczywiście jest to możliwe, bo jak się okaże, że przesunie się droga 
to w tym miejscu robienie tego boiska będzie niezasadne.  
 
Pani Magdalena Nowicka – Prezes Stowarzyszenia Jasień 
Myślę, że zawsze będzie zasadne.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Tylko nie w tym miejscu.  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Po prostu po drugiej stronie ulicy.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Ja mówię o tej lokalizacji obecnej.  
 
Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
Ja nie myślę o czymś takim, żeby przebudować, żeby sztuczną trawę tam, tylko 
kwestia załatwić ludzi, którzy tam tą trawę u nas na Gedanii na to nasze boisko też 
GOS obsługuje tą główną płytę i przyjeżdżają, nakłuwają, nawozy, itd.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
To boisko ono wymaga, bo nie ma ani nawodnienia, ani rozprowadzenia wody, nie 
ma skąd tej wody wziąć, ale robienie takich rzeczy jak na Zielonogórskiej 
próbowało wiele klubów, sianie trawy, to nie ma sensu. Zresztą pan Władysław 
Barwiński przeszedł tą drogę, wspólnie przeszliśmy tą drogę. Już ponad 5 lat 
współpracujemy i wiemy, że to są chęci, ja wiem, ale potem życie jest bardzo 
prozaiczne. Trawę trzeba codziennie skosić, codziennie zrobić aerację, czy co jakiś 
czas zrobić, nawieść, podlać. Bo dzisiaj na pewno tam jest rżysko.  
 
Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
Tak jak pan mówi, podlewane jest przez deszcz.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Mamy podobne problemy na Zielonogórskiej i też boisko nie zostało doinwestowane 
i to są duże obszary. Są tam dwie płyty i niestety z braku środków po prostu nie 
robimy tego. To trzeba przesądzić o tym moim zdaniem docelowo, bo na pewno 
potrzeba jest i to jest rzecz, z którą się zgadzam panie Arturze, że tam trzeba coś 
zrobić. Jest to pustynia jeżeli chodzi o tereny rekreacyjne, a bloki naokoło 
powstają i będą powstawać i będzie ich coraz więcej. Teraz trzeba rozsądnie do 
tego podejść, zaplanować, teraz jakimś sumptem gospodarczym to podjąć, 
natomiast ja nie jestem zarządcą tego terenu i nie jestem w stanie pomóc wprost 
ani finansowo ani w inny sposób. Są służby, które są potrzebne do opieki nad 
boiskami i wynajmuje po prostu na zewnątrz kupując usługi. A to muszą być 
pieniążki.  
 
Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
Dziękuję.    
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Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jeszcze bym skorzystał z obecności pani dyrektor, bo też mi jedna rzecz przychodzi 
jeżeli chodzi o tą dzielnicę, nie wiem, czy pani dyrektor teraz będzie w stanie 
odpowiedzieć, bo tam chyba nie wiem, czy to jest na etapie przystąpienia, na 
Otomińskiej w Kiełpinie właśnie, mamy taki teren, który jest właśnie naprzeciwko 
szkoły 84. Tam były kiedyś jakieś rezerwy pod tramwaj itd. Wiem, że tam ma być 
zmieniany plan, tam działka niezabudowana, która zalewa sąsiednie działki. Mamy 
tam problem. Nawet jest opinia Wydziału Ochrony Środowiska, że rzeczywiście 
zalewamy sąsiednie działki. Czy tam takie funkcje by były możliwe? To jest teren 
naprzeciw szkoły, dobrze skomunikowany.     
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Musiałabym sprawdzić, bo tam zmieniamy sukcesywnie plany miejscowe. Tam, 
gdzie była rezerwa pod tramwaj to nie ma uzasadnienia. Musiałabym sprawdzić, bo 
nie pamiętam. 
 

Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Czy mógłbym uprzejmie prosić na następną Komisję? Może wcześniej na maila? Bo 
tam rzeczywiście ma być przystąpienie. Jasień, Kiełpino to są dobrze 
skomunikowane i też w tym rejonie, tak jak mówił pan dyrektor, niestety brakuje 
takich boisk. Jaguar ma oczywiście dużą bazę w Kokoszkach.     
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Ale od Kiełpina to jest kawałek drogi. Jeżeli chodzi o ten teren znam, bo kiedyś 
nawet miałem zamiar zanim się sprowadziłem chciałem zakupić działkę, ale 
kupiłem w innym miejscu, w Kiełpinie 20 lat temu i tam teren jest podmokły. To 
jest pierwsza sprawa. Robiłem badania geologiczne i dlatego też nie kupiłem tej 
działki w tamtym miejscu, a druga sprawa, że teren jest nierówny. To jest problem 
związany też z gospodarką wodną. To jest pierwsza sprawa, a druga sprawa tam 
jest obniżenie terenu i tam jest wąwóz, który moim zdaniem w istotny sposób 
podniesie nakłady na wybudowanie boiska, ale nie mówię, że to jest niemożliwe.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Tam nawet Wydział Ochrony Środowiska przyznał, że działki zalewają sąsiednie. 
Nie wiem czy to już do Wydziału Skarbu dotarło.   
 

Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
Być może.  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Tam gospodarka wodna została zaburzona moim zdaniem. Ci właściciele zaczęli 
tam nawozić ziemię i podnosić ten grunt. Droga, która była u góry teraz jest w 
wąwozie. Tam jest na pewno kwestia gospodarki wodnej zaburzona.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Tam kiedyś były bardzo dobre drenaże.  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Tak. To schodziło w kierunku Obwodnicy koło Auchan, te wszystkie kanały. Pomysł 
bardzo dobry jeżeli chodzi o zagospodarowanie tego terenu, ale nakłady na pewno 
duże.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Rzeczywiście czy tam budowa by była możliwa to nie przesądzajmy. Mamy tam 
rezerwę na pewno.    
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Czy są jeszcze jakieś pytania? Co my możemy zrobić, żeby pomóc.  
 
Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
Pamiętać, że jesteśmy chętni. Ja jestem tam bardzo chętny do działania w tym 
obszarze i mam tam jakieś pomysły. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Wydaje mi się, że to byłoby dobre gdyby jednak, tak jak pan słyszał, że nakłady 
inwestycyjne, czy państwa czy stowarzyszeń czy Rady Dzielnicy Jasień czy miasta 
na razie nie mogą być realizowane i szkoda też marnować fundusze, ale z drugiej 
strony jeżeli to służy to przynajmniej przez te dwa lata wykorzystać to boisko w 
okresie tym letnio – jesiennym, poza zimowym, mogłoby funkcjonować przez te 
dwa lata jak najbardziej. Rozumiem, że kontener taki do przebierania można 
postawić?   
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Tak, tylko wodę trzeba doprowadzić, bo jak i kontener to i jakaś toaleta.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Toalety to toi-toi jedynie.  
 
Pani Edyta Damszel – Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska 
Zimą toi-toi? 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Zimą się nie gra. W obecnej sytuacji to trzeba przeanalizować jak można zrobić i 
skąd zdobyć na to fundusze, bo trzeba się zastanowić jak to sfinansować, bo to 
wszystko kosztuje. Trzeba szukać albo w konkursach grantowych, albo w innych 
działaniach związanych z budżetem obywatelskim albo w inny sposób.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Z budżetu też nie będzie mógł, bo jest nieuregulowana sprawa. Pani Magda, 
Stowarzyszenie ma umowę użyczenia i państwo jako Gedania będziecie 
występować o ten teren też w użyczenie na rok czy na dwa?  
 
Pani Magdalena Nowicka – Prezes Stowarzyszenia Jasień 
Możemy albo my albo oni mogą wystąpić o użyczenie na następne 5 lat.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Na 5 lat to będzie problematyczne pewnie.  
 
Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
5 lat państwo nie dostaniecie, bo już państwo słyszeliście informacje, więc 
będziemy mówili na pewno o okresach nawet nie wiem czy na dwa czy o rocznym i 
w zależności od tego jak będą szły procedury związane i z ulicą i ze zmianami planu 
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będziemy mówili o ewentualnych przedłużeniach, także proszę nie zakładać z góry, 
że państwo dostaniecie 5 lat. Od razu mówię, żeby nie przywiązywać się do 5 lat. 
To może w sumie dać 5 lat, nie mówię, że nie, ale nie od razu w ciągłości.  
 
Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
W tym momencie to nie jest kluczowe czy Stowarzyszenie czy Gedania, bo my z 
panią Magdą współpracujemy dobrze.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Najlepiej jakby była kontynuacja, bo to trzeba zarządzenie Prezydenta. 
 
Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
Nie wprowadza się nowy podmiot tylko jest ten sam.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Możemy rekomendować, żebyście państwo mogli jak najdłużej użytkować tą 
działkę. Jak pan dyrektor będzie miał tą informację to Komisja Sportu by poprosiła 
o informację jak ta droga wygląda, to może też byśmy wrócili do tematu. Chociaż 
już nie my, tylko następcy, następczynie. 
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Jak będzie gotowy projekt to zobaczymy jak to wszystko przebiega. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Państwo musicie pamiętać.   
 
Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
Będziemy na pewno. Ja mam, mówię, kilka osób, które chcą na tym terenie 
pomagać, także na pewno będę własnym sumptem tam sobie powoli dłubał jakieś 
małe rzeczy i być może będę potrzebował jakiejś rzeczy …  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Drobna jakaś pomoc na pewno się znajdzie. To jest potencjał ludzki, bo tam 
mówimy o drogach, a tu jest potencjał, tak jak lat ileś temu pan Barwiński żeśmy 
się spotkali i coś żeśmy wymyślili i teraz jest coś z czego powinniśmy być dumni. 
Dlatego tego nie wolno stracić, tego potencjału.   
 
Pan Władysław Barwiński – Prezes GKS Gedania 1922 
Miałem przyjemność gościć tu dwu czy trzykrotnie i zawsze skutecznie w takim 
sensie, że była pomoc i była rekomendacja dla tych naszych działań. Proszę zwrócić 
uwagę, kolega mówił ja. Proszę zwrócić uwagę jak bardzo silnie utożsamił się z tym 
projektem. Mnie jako prezesa i powiedzmy szefa to powinno tutaj już telepać, ale 
ja widzę po tym jak bardzo silnie jest z tym związany. Jego pomysł, jego działanie, 
stworzenie fajnego klimatu ze stowarzyszeniem. Więc on tylko potrzebuje tego 
wsparcia, żeby to dalej realizować, także ja bardzo bym prosił o rekomendacje 
naszych przyszłych działań. My ze swojej strony prosimy, jest to zależne od 
Stowarzyszenia Jasień, o możliwość przedłużenia tej umowy, która wygasa w 
kwietniu 2019 roku i to daje jakąś swobodę dyspozycji, a my będziemy kombinowali 
w zależności od tego jak ta sytuacja będzie się rozwijała, może i z panem 
dyrektorem, może i ze Stowarzyszeniem, mamy doświadczenie ciężkie i bolesne i 
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przypłacone krwią, potem i łzami w tworzeniu czegoś na niczym. Jak wchodziliśmy 
na Hallera 201 tam była likwidowana oczyszczalnia, zagospodarowaliśmy już 
praktycznie cały możliwy obszar na tyle, na ile go można było zagospodarować. 
Zaczęliśmy wychodząc z Kościuszki, zostaliśmy relegowani jak ja to mówię, w tej 
chwili to jest poważna struktura powstała w świecie piłkarskim. Jeśli nie licząc 
Jaguara z jego przychodami biało – zielonymi to byśmy byli ciut więksi od niego, ale 
w tej chwili to on jest największy, ale obserwujemy, pani zażartowała, czy nie 
chciałby Artur poprowadzić reprezentacji Polski, tak, ale nie tej, tylko tą, którą w 
tej chwili wychowujemy i z Jaguarem i z innymi klubami Trójmiasta i Gdańska, bo 
ta współpraca się układa. Jest to nowa myśl, tylko, że potem jest to nieszczęście 
18-20 lat i ci młodzi ludzie przez nas trenerów wychowani trafiają na taką fajną 
betonową ścianę i oni gdzieś giną. Mieliśmy na Mistrzostwach Świata Kapustka 
zaginął, Zieliński się pokazał. Nie ma tych ludzi, tak jak nie ma wychowanków nasz 
biało – zielony klub Lechia. Nie chcę słodzić, bo jest to wsparcie. My to czujemy. W 
zeszłym roku dzięki tym działaniom otworzyliśmy Szkołę Mistrzostwa Sportowego 
Niepubliczną. Jesteśmy w tej chwili na Wrzeszczańskiej, a tutaj próbujemy …   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Rozmawialiśmy ostatnio na temat tego budynku.   
 
Pan Władysław Barwiński – Prezes GKS Gedania 1922 
Właśnie jeśli mógłbym zająć dwie minuty. Jesteśmy tam, bo było likwidowane 
gimnazjum. Zajęliśmy pomieszczenia na parterze część. W tej chwili chcielibyśmy, 
aby nowy rok szkolny był kontynuowany na Wrzeszczańskiej. Jednakże my już myśli 
dalekosiężnie i już widzimy perspektywę 8 klas szkoły podstawowej.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Wejdę panu w słowo, bo ostatnio pan Grzegorz Szczuka mówił na posiedzeniu innej 
Komisji, że proponowano państwu też inne lokalizacje w związku z tym, że do 
Wrzeszczańskiej przenosi się obsługa w ramach Gdańskiego Centrum Usług 
Wspólnych na parter właśnie. Tam ma być taka sala interesantów przygotowana i 
dlatego myśmy o tym rozmawiali ostatnio i pan dyrektor mówił, że państwu też 
były proponowane inne lokalizacje. Pytam zainteresowanego, czy tak rzeczywiście 
było?   
 
Pan Władysław Barwiński – Prezes GKS Gedania 1922 
Odpowiadam co następuje. Proponowane były lokalizacje, które były wcześniej 
proponowane komuś innemu. Tego tematu nie drążyłem. Mi wystarczyło, że … 
mówiliśmy o Kołobrzeskiej, o Wrzeszczańskiej, mówiliśmy jeszcze o paru innych 
lokalizacjach, ale jak się potem okazało to już wcześniej jakieś inne plany były, a 
my, mówiąc my mam na myśli Gedanię, nie jesteśmy tacy, żeby rozpychać się, 
więc pokazujemy co potrafimy i prosimy o dokładkę do tego, żeby to zrealizować, 
więc nie występujemy na zasadzie takiej, że nam się należy coś. Dlatego też 
podejrzewam, że będę musiał poprosić Komisję, wystąpić pisemnie z prośbą o 
rekomendację dla dalszego rozwoju tej szkoły i poproszenie o wskazanie jakiś 
obiektów na terenie Gminy Miasta Gdańska, które można by było zagospodarować 
na cele edukacji i sportu, bo my w tej chwili będziemy łączyli edukację ze 
sportem. Mamy taki fajny program innowacyjny kreatywnego nauczania i to już też 
jest wpisane. Pan Wiceprezydent Kowalczuk o tym wie, ale na dzień dzisiejszy 
borykamy się z problemem lokalowym. W tej chwili na Wrzeszczańskiej 
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wynajmujemy te pomieszczenia płacąc prawie 12 tys. zł. miesięcznie i mamy 
świadomość, że tam się nie zmieścimy, bo tam Gdańskie Centrum Usług Wspólnych, 
już też próbowaliśmy delikatnie urabiać ciasto i wyszło na to, że zmieścilibyśmy się 
na parterze, ale ma powstać jeszcze Centrum Badań Profilaktycznych medycznych i 
tu już się nie mieścimy. I wychodzimy z założenia, że skoro mamy zamiar się 
rozwijać, a tam nie ma perspektywy rozwoju to chcielibyśmy na Wrzeszczańskiej 
ten rok szkolny 2018-2019 przetrwać. Notabene pani dyrektor od dwóch miesięcy 
nie może z nami podpisać umowy, bo nie dostała z góry zgody na podpisanie umowy 
i w tej chwili mamy 100 chłopaków i nie wiadomo co z nimi zrobić, a będziemy 
prosili o jakieś wskazania. Jest szkoła w Nowym Porcie po jakimś liceum straży 
granicznej czy strażackim, bardzo fajny obiekt niedaleko, bo chcemy, żeby to było 
blisko tych głównych obiektów. Już nie chodzi o samą infrastrukturę sportową, ale 
o tożsamość, żeby tak jak kiedyś ludzie bardzo się nie utożsamiali z Kościuszki. 
Tam była siedziba klubu, piłkarzy, historii itd., żeby oni też nie byli zbyt daleko, 
dlatego my zagospodarowujemy tą młodzież w godzinach popołudniowych. 
Jesteśmy na tyle zorganizowani, tak jak to wygląda ze środkami unijnymi, 
dopłacamy 20% środki unijne 80%. U nas troszeczkę to odwrotnie wygląda. Jak nam 
dadzą 20% to my jesteśmy w stanie osiągnąć, prawda panie dyrektorze, efekt 100%. 
Nie wiem jak my to robimy, BZWBK maczało w tym palce jakoś udzielając nam 
kredytu podejrzewam, ale jakoś sobie z tym radzimy, także tutaj od razu chciałem 
naświetlić sytuację. Na Gedanii już budować nic nie możemy, poza tym nie mamy 
za co, natomiast chętnie byśmy jakiś obiekt na te dalsze cele edukacyjno – 
sportowe zagospodarowali.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Myślę, że jak pan prezes chce takie pismo i taki temat na Komisję to jak 
najbardziej jak jeszcze zdążymy. Jeszcze będziemy mieli posiedzenie w sierpniu i 
we wrześniu. To na pewno znajdziemy na to czas. Ja zawsze wszystkich prezesów 
klubów zachęcam, to pan dyrektor Paszkowski o tym wie, jest akurat, ale tam nie 
ma możliwości budowy szkoły, ale jest piękne boisko w Oliwie przy Kościerskiej. 
Zgłoszone teraz do budżetu obywatelskiego. Przeszło tą procedurę formalną. Już 
Jaguar do tego podchodził, AWF, ale jakoś nie mogą tego ugryźć, a jest to 
przepiękny teren, pięknie położony, także też warto się zainteresować jeżeli 
chodzi o potencjalną bazę sportową. Chociaż są tam pewne trudności związane 
niestety z obostrzeniami planu zagospodarowania i Konserwatora Wojewódzkiego, 
ale i tak dużo ustępstw konserwator tam zrobił. Bez balonu, to od razu podkreślam, 
że tam balonu nie da się zainstalować. Wojewódzki Konserwator się na to nigdy nie 
zgadzał, natomiast tam infrastruktura może dosyć fajna być. Jeżeli by państwo 
chcieli na tą Oliwę, która teraz też jest trochę pustynią, bo nie ma już KS Olivia. 
Żabianka ma akurat Szkołę Mistrzostwa Sportowego, więc tam ten sport się rozwija, 
ale brakuje na pewno. Także zachęcamy.  
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Na pewno jest to temat na najbliższe Komisje. Wracając do Jasienia. Będzie 
przedłużona umowa. Państwo będą tymczasowo działać, a jak będziemy mieć 
określony plan to przysiądziemy do tego i zobaczymy co można zrobić dalej. Teraz 
nie mamy precyzyjnych danych, żeby o tym mówić, ale mają państwo nasze 
wsparcie jak najbardziej. Ja też jestem z panią Magdą w stałym kontakcie, także 
jakkolwiek będziemy mogli pomóc jako Komisja to spotkamy się jeszcze raz jak 
będziemy mieli plan. 
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Pan Artur Koluch – trener Gedania 1922 
Dziękuję bardzo za możliwość przedstawienia sprawy.    
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu.     
 

PUNKT  - 4 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
Odbyły się w maju m. in.  
- Test Coopera,  
- dwa wyścigi kolarskie szosowy i górski robiony z Lang Teamem,  
- był Bieg do Źródeł,  
- Regaty o Puchar Mariny,  
- były IV Mistrzostwa Polski w plażowym Ultimate,  
- Międzynarodowe Motocrossowe Mistrzostwa Polski,  
- Gdańsk Street Challange,  
- Międzynarodowy Turniej Bokserski im. Chychły i to chyba największe wydarzenie 
w tym czasie, 
- Memoriał Żylewicza, 
- Grand Prix Gdańska, 
- wystartowała Strefa Kibica 14 czerwca, 
- Międzynarodowy Memoriał im. Malaka. 
 
Przed nami: 
- jutro mecz koszykówki Polska – Litwa. To jest mecz eliminacyjny do Mistrzostw 
Świata w Chinach w 2019 r. 
- w Strefie Kibica mecz Polska – Japonia, ale takie są godziny, że można zdążyć na 
jedno i drugie wydarzenie, 
- Regaty Nord Cup, 
- Festiwal Morski Baltic Sail 5-8 lipca, połączone jest kulturalnie ze Światowym 
Zjazdem Gdańszczan, 
- Puchar NICE 1 Ligi Żużlowej. To nowe wydarzenie w Gdańsku w tej chwili. 
- Triathlon Gdański, 
- PGE Indywidulane Międzynarodowe Mistrzostwa Ekstraligi na żużlu, 
- Water Show 12 sierpnia na Motławie, 
- Maraton Solidarności, 
- Memoriał Leona Walleranda, 
- Maraton Sierpniowy im. Lecha Wałęsy wrotki i rolki, 
- 52 Festiwal Chodu – Puchar Poczty Gdańskiej.  
 
Będzie tego sporo. Zapraszam. 
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy możemy otrzymać tą rozpiskę z datami?  
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Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
Oczywiście. Jutro prześlę.  
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Dziękuję. 
 

PUNKT  - 5 
 

Możliwość rozbudowy oferty dla żeglarzy i sportów wodnych przy okazji 
budowy nowego bulwaru wzdłuż Martwej Wisły w dzielnicy Stogi.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
W telegraficznym skrócie. Szanowni państwo. Projekt, na który szukaliśmy pomysłu 
na finansowanie i zawiązaliśmy partnerstwo z Urzędem Morskim. To jest 
przebudowa nabrzeży na odcinku mniej więcej od wysokości ul. Tamka do Steczka, 
bądź od Steczka do Tamka, w zależności w którą stronę i ten projekt składa się 
jakby z dwóch części. Z części dotyczącej nabrzeża i to jest zadanie planowane do 
realizacji przez Urząd Morski i zadanie dotyczące, nazwijmy to, promenady na 
nabrzeżu, które zostało przypisane do zakresu miasta. Natomiast ten projekt, 
ambitny plan był taki, żeby włączyli się do projektu unijnego, który realizuje Urząd 
Morski. To jest projekt związany właśnie z działaniem, które zostało z centralnych 
środków przygotowane i Urząd Morski na ten projekt fizycznie pozyskał środki. 
Natomiast gdyby ilość szacowanych środków, kwestia zadań, które miał Urząd 
Morski do tego projektu powoduje, że te nasze zamierzenie jest na liście 
rezerwowej. Trzeba o tym pamiętać, że to jest lista rezerwowa. To na co liczymy, 
to akurat powszechnie na rynku następuje wzrost wyników przetargowych, tak w 
tej dziedzinie akurat i w tym zakresie liczymy na oszczędności w tym projekcie. 
Gdyby oszczędności w tym projekcie się pojawiły to mamy porozumienie z maja 
tego roku już na etapie jako porozumienie, w którym z Urzędem Morskim 
przewidujemy możliwość wdrożenia tego zadania przy pojawiających się 
oszczędnościach. Na jakim jesteśmy etapie. Jest sporządzona koncepcja i to było 
zadanie miasta, koncepcja dla obu zakresów i nabrzeżowego i tego, który dotyczy 
części lądowej. Teraz dokumenty są na etapie pozyskiwania decyzji środowiskowej, 
właśnie do takiej koncepcji. Jeżeli decyzja będzie wydana to spodziewamy się jej 
jeszcze w tym roku, to będzie wtedy dalej prowadzone projektowanie i będziemy z 
nadzieją wypatrywali tego, żebyśmy mogli przestać być zadaniem rezerwowym. Ale 
co do założenia ten projekt w ramach koncepcji przewidywał na swoim początku i 
końcu czyli od Steczka, od Tamka. To jako pytanie w jaki sposób chcemy też, żeby 
żeglarsko skorzystać. Dla Urzędu Morskiego oczywiście główną misją jest kwestia 
nabrzeża, ale też ewentualnych miejsc cumowniczych i miejsc pod potencjalne 
przystanie. Natomiast z naszej strony ta główna funkcja łączy się też z 
zabezpieczeniem przeciwpowodziowym. Wysokość tego nabrzeża będzie też 
chroniła Krakowiec jako obszar, który tej ochrony wymaga. Czyli połączymy dwie 
rzeczy ze sobą, ochronę przeciwpowodziową z ciągiem bulwarowym, ale też przy 
okazji nabrzeża z tymi możliwościami dotyczącymi obsługi od strony wody. Na tym 
etapie dzisiaj jest całe zadanie. W związku z powyższym, gdyby tutaj mogliśmy 
powiedzieć, że po zaprojektowaniu są szanse na pozyskanie środków na realizację 
w tym partnerstwie z Urzędem Morskim czyli wkraczamy z listy rezerwowej na 
podstawową to ten projekt powinien być w tej perspektywie unijnej jeszcze 
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realizowany. To co robimy równolegle, czyli przygotowanie, koncepcja programowo 
– przestrzenna to były takie ruchy pozwalające powiedzieć, że jesteśmy ciągle 
jeszcze w grze z tym projektem. Tak to na dzień dzisiejszy wygląda.  
 

Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
A spotkania z Urzędem Morskim jakieś regularne są? Czy to zależy od sprawy?    
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Jesteśmy z panią dyrektor Stelmaszczyk – zastępcą dyrektora ustanowieni 
przez obie strony czyli przez pana Prezydenta i pana dyrektora Urzędu Morskiego 
jako pełnomocnicy stron i spotykamy się w tych kwestiach regularnie. Ostatnio 
byliśmy w miesiącu maju, jeśli dobrze pamiętam, był pan Prezydent nawet na 
takim spotkaniu, które potwierdza, że ciągle są szanse na to, żebyśmy z 
oszczędności tego projektu skorzystali, ale procedujemy w swoim tempie te tematy 
dotyczące programowania tej inwestycji. Porozumienie jest świeże z maja 2018. To 
jest dla nas też pewnego rodzaju kolejny krok jeśli chodzi o to. Gdyby się wszystko 
powiodło, było dofinansowanie to moglibyśmy mówić o tym, że ta realizacja będzie 
przeprowadzona gdzieś do roku 2020-2021. Takie są mniej więcej założenia. 
Oczywiście będziemy wiedzieć w międzyczasie jak pozostałe zadania Urząd Morski, 
który ma w tym projekcie i po wynikach czy można mówić o oszczędnościach.  
 

Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Dziękuję. Notuję sobie wszystko, żeby wiedzieć co i jak.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Panie dyrektorze czy może pan coś dodać?  
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Trzeba kibicować temu projektowi. Kwestia zagospodarowania przestrzeni dla 
żeglarzy jak najbardziej jest zasadna. Te małe przystanie Programu Ożywienia Dróg 
Wodnych są coraz bardziej popularne wśród użytkowników. Już mamy nadkomplet 
chociażby Sienna Grobla czy Żabi Kruk. Tamka również dobija do tego grona. Jest 
potencjał.   
 

Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Gości z zagranicy też dużo przypływa. 
 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Tak. To Rosjanie, zdarza się, że przypływają i inni. Marina Gdańska, główna, jest 
dla obcokrajowców, bo się wpływa do centrum miasta. Te mariny ościenne raz, że 
mają tą zaletę, że są tańsze to skupiają głównie armatorów mniej zasobnych, ale 
też uprawiających sporty wodne. Natomiast też potencjał terenu spacerowego na 
Wyspie Stogi i to co pan dyrektor powiedział, a propos promenady, on jest też nie 
do przecenienia, bo podam przykład Wisły i Warszawy, gdzie bulwary nadwiślańskie 
po prostu zmieniły obraz i są miejscami popularnymi bardzo, gdzie kwitnie życie 
społeczne, towarzyskie i gastronomia i miejsce spotkań. Więc na pewno to dla 
Wyspy Stogi będzie to ważnym impulsem oprócz budowy pływalni, oprócz rozwoju 
kąpieliska, ewentualnie rozwoju portu, tramwajów i dróg.   
 

Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Czy jak ten projekt by ruszył czy wtedy byłaby szansa, może byłaby to jedna z 
szans na to, żeby wznowić tramwaje wodne na Stogach. Ostatnio trochę jest tam z 
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tym skarg, że tramwaje tam nie pływają. Brak infrastruktury nie sprzyja też 
wycieczkom tam. Jeśli faktycznie jest tak, że nie ma obłożenia to ciężko ten 
projekt utrzymywać w takim stopniu w jakim jest, ale gdyby nabrzeże powstało to 
może też jakaś dodatkowa infrastruktura.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 
Trafna uwaga. Myślę, że warto zastanowić się nad tym, bo teraz zmieniła się 
sytuacja o tyle, że statki są większe. Były przewidziane do 20 m jednostki i marina 
jest teraz pełniejsza i trudno tam manewrować, bo statki mogą pływać teraz o 
długości trzydziestu paru metrów i stąd te trudności nawigacyjne. W sezonie tam 
wsiadało bądź wysiadało od 1 do 4 osób, czyli wydłużanie tego czasu i skarg ze 
strony mieszkańców, że płyniemy do Sobieszewa i ten czas manewrowania i np. 
tylko dlatego, żeby zacumować, bo jest kilka rejsów w ciągu dnia, a jedna osoba 
wsiada bądź wysiada i to jest analiza paroletnia tego miejsca i stąd takie decyzje, 
ale być może zrobienie takiego stałego miejsca cumowania przystanku tramwaju 
wodnego umożliwiającego przybicie jednostek większych, przypomnę, że ZTM 
planuje uruchomienie postępowania przetargowego na 10-15 lat, gdzie będą 
budowane pod konkretne jednostki dedykowane dla miasta Gdańska z potencjałem 
wzięcia na pokład przynajmniej 140 osób i wzięciu ok 10-15 rowerów. Takie są 
wstępne jakieś przymiarki i to wtedy miałoby jakieś uzasadnienie. Takie nautyczne, 
czyli możliwość przybicia i promowania rozwoju, chociażby przyjeżdża ktoś, 
przejdzie się, czy powstaną wtedy też i punkty gastronomiczne w okolicy, całe koło 
zamachowe i rzeczywiście od wody może się zacząć. 
 
Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Dziękujemy.                
 

PUNKT  - 6 
 

Rozwój ścieżek i tras rowerowych w Gdańsku Południe 
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Posłużę się prezentacją. Kilka słów wstępu co jest podstawą. System tras 
rowerowych dla Gdańska czyli dokument przyjęty uchwałą Rady Miasta kilka lat 
temu już i to jest ta podstawa, wedle której staramy się realizować według 
strategii STeR kolejne trasy rowerowe m. in. w rejonie Gdańska Południa.    
 

 



26 

 

 

 
 
 
 

 
 

Jak wygląda w tej chwili? Zaznaczyłem te trasy, które już istnieją, ten główny 
szkielet. To co istnieje dzisiaj zostało pogrubione. To jest trasa rowerowa wzdłuż 
Kanału Raduni, Kartuska, Łostowicka, Havla, górny bieg Kartuskiej i ul. 
Gronostajowa. To są te główne trasy, czyli widzimy, że tych tras Gdańsk Południe 
jest pozbawiony. Natomiast jak to będzie wyglądało w najbliższym czasie?  
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Jest budowana Nowa Bulońska. To jest to co już w tej chwili powstaje. W ramach 
Nowej Bulońskiej będziemy mieli 5,3 km nowych tras rowerowych w tym wzdłuż 
Nowej Bulońskiej wysokiej klasy rowerostradę, łączniki wzdłuż Kartuskiej, wzdłuż 
Warszawskiej, Jabłoniowej, obustronne drogi rowerowe wzdłuż istniejącej drogi 
Bulońskiej.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Panie oficerze do kiedy to? 
 

Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Przyszły rok termin realizacji. Natomiast drogi rowerowe wzdłuż istniejącej ul. 
Bulońskiej to są najbliższe dwa miesiące i powinny być zrealizowane.  
To co tutaj się pojawiło, czyli trasa rowerowa wzdłuż ulicy Kartuskiej oraz wzdłuż 
Warszawskiej i fragment wzdłuż Potoku Oruńskiego to są trasy rowerowe, które w 
tej chwili są projektowane i mają w zasadzie zapewnione finansowanie. Czyli one 
powstaną w najbliższych latach. Termin realizacji mniej więcej 2020 rok.  
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Kolejno Kartuska na odcinku od Źródlanej do Łostowickiej. To jest ok 3,5 km 
odcinek. On częściowo zostanie zrealizowany w ramach Nowej Bulońskiej, ale to 
będzie tylko 500 metrów. Będzie to trasa rowerowa wykonana w postaci pasów 
rowerowych, a w zasadzie na niektórych odcinkach będą tylko pasy, a na 
niektórych odcinkach będzie to tylko jeden pas rowerowy i to niestety ze względu 
na możliwości terenowe. Ulica Kartuska w swoim przebiegu dzisiejszym, w tym jak 
są granice działek nie pozwala na zmieszczenie innej trasy rowerowej niż ta, która 
jest projektowana. Pas rowerowy w swoim ciągu zachowa do centrum Gdańska, aby 
ta trasa była realną alternatywą dla osób dojeżdżających do pracy, korzystających 
z tej trasy w sposób komunikacyjny. Powrót czyli wjazd pod górę ulicą Kartuską 
będzie mógł się odbywać częściowo po wydzielonym pasie rowerowym, częściowo 
po chodnikach, na których będzie udostępniony ruch rowerowy. 
Kolejna inwestycja czyli Nowa Warszawska. Tam będzie realizowana linia 
tramwajowa wraz z drogą rowerową. Jej finansowanie planowane jest w ramach 
GPKM. Jest to odcinek ok 1,7 km od skrzyżowania Jabłoniowej z dzisiejszą 
Warszawską. Połączy się z Aleją Havla. W tym przypadku planowana jest 
wydzielona droga rowerowa też o wysokich parametrach szerokości 3 m z 
złącznikami do okolicznych osiedli.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Jaka to jest perspektywa? 
 

Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Perspektywa realizacji najbliższe parę lat. Nie jestem w stanie odpowiedzieć 
dokładnie, ponieważ jeszcze nie są rozpisane przetargi. Natomiast w tej chwili jest 
na ukończeniu dokumentacja projektowa. Myślę, że w przyszłym roku będzie 
można ogłaszać przetarg na realizację tej inwestycji.  
Trzeci odcinek trasa wzdłuż Potoku Oruńskiego tzw. oruńska, która jest 
zaplanowana w sferze wzdłuż całego przebiegu Potoku Oruńskiego. W tym roku ma 
być zrealizowany kolejny odcinek w ramach budżetu obywatelskiego łączący rejon 
ulicy Augustowskiej czyli zbiornik Augustowska z Parkiem Oruńskim, o ile się 
zmieści w budżecie, bo to też nie jest przesądzone, natomiast będzie to ciąg pieszo 
– rowerowy szerokości 3 m wykonany oczywiście z asfaltu, czyli będzie tam 
dopuszczony ruch zarówno dla pieszych jak i rowerzystów. W tej chwili już 
widzimy, że powoli cała dolina Potoku Oruńskiego zamienia się w taki obszar jakby 
parkowy. On jest zagospodarowywany powoli i tam mieszkańcy będą chętnie 
korzystali z niego.  
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Teraz to co ma szansę powstać, ale nie ma jeszcze zapewnionego finansowania, 
czyli kolejne inwestycje, które są w tej chwili już projektowane. Zaczynając od 
zachodu: Nowa Jabłoniowa. W ramach tej inwestycji projektowana jest droga 
rowerowa po południowej stronie ul. Jabłoniowej, ciąg pieszo – rowerowy po 
północnej stronie ul. Jabłoniowej, drogi rowerowe wzdłuż ul. Przywidzkiej, na 
wysokości centrów handlowych. Będzie połączenie z istniejącym fragmentem drogi 
rowerowej, która zostanie przebudowana w ramach inwestycji. Cały układ drogowy 
będzie przebudowany.  
Ponadto rozbudowany zostanie węzeł Szadółki. W ramach węzła Szadółki powstanie 
łącznik wzdłuż Jabłoniowej na drugą stronę, na zachodnią stronę obwodnicy 
trójmiejskiej i wzdłuż niej, wzdłuż ul. Przywidzkiej trasa rowerowa w formie pasów 
rowerowych aż do ul. Stężyckiej.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Tam już jest projekt?  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Ten projekt jest realizowany przez miasto, a te przez Generalną Dyrekcję Dróg 
Krajowych i Autostrad (pokazał na mapie), natomiast są to projekty, które mają na 
tym skrzyżowaniu Jabłoniowa – Przywidzka pkt styku i są skoordynowane.  
To co planuje Generalna Dyrekcja to są pasy rowerowe wzdłuż ul. Lubowidzkiej. 
Ulica dzisiaj jest to taka asfaltowa, droga serwisowa przebiegająca wzdłuż 
obwodnicy. Ona zostanie rozbudowana do ulicy z pasami rowerowymi aż do 
skrzyżowania ze Stężycką i na fragmencie ul. Źródlanej również na tym odcinku 
podjazdowym pas rowerowy pod górę.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Właśnie ze Stężycką, tam na Stężyckiej ma być poprawiana droga, żeby tam 
autobus puścić. Czy pan też wiem, że robią teraz nad tym wiaduktem, właśnie z 
tego wiaduktu, gdzie się zjeżdża, czy pan słyszał? 
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Nie, nie wiem. Natomiast tutaj (pokazał na mapie) kończy się asfalt. Tam jest 
odcinek w bardzo kiepskim stanie. On zostanie przebudowany w ramach tej 
inwestycji nie w całości, ale w części tak i powstanie też ul. Stężycka na odcinku ok 
200-300 metrów. Uzupełniając, była dyskusja o boisku, które się znajduje mniej 
więcej tutaj (pokazał na mapie) i te ulice też w ramach Nowej Jabłoniowej zostaną 
wybudowane i tutaj ruch rowerowy będzie prowadzony w formie pasów 
rowerowych, to co widzieliśmy na tych slajdach pokazywanych przez Biuro Rozwoju 
Gdańska, dwa ronda, połączenie. To tak naprawdę będzie ulica o takim 
charakterze lokalnym, więc ewentualne dojście do tego boiska nie będzie 
problematyczne. Tam będzie przejście dla pieszych. To nie będzie taka ulica jak 
Nowa Jabłoniowa, która będzie miała dwa razy po dwa pasy ruchu, w tym buspas.  
Kolejna inwestycja projektowana, planowana, nie posiadająca jeszcze 
finansowania to jest Nowa Świętokrzyska, czyli do skrzyżowania z Aleją Havla i 
dzisiejszą Świętokrzyską.  
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Tutaj z kolei projektowane są wydzielone drogi rowerowe o szerokości 3 m oraz 
łączniki na przebudowywanych fragmentach ulic, w tym ul. Niepołomicka, ul. 
Kampinoska, mniej więcej te miejsca. Będzie też w dwóch miejscach możliwość 
przekroczenia ul. Nowej Świętokrzyskiej w sposób bezkolizyjny przejazdami pod tą 
ulicą. Dla pieszych będą tam przejścia podziemne, a dla użytkowników rowerów 
przejazd. Niestety warunki terenowe pozwalają tylko na wykonanie takiego zjazdu 
o dosyć dużym nachyleniu, ale mimo wszystko dało się to tam zmieścić.  
Na przebudowanej ul. Świętokrzyskiej zostaną zrealizowane pasy rowerowe 
obustronne. Dalszy odcinek Świętokrzyskiej przebudowywany nie będzie. 
To co również jest projektowane, trzeci temat, nie posiadający jeszcze 
finansowania to jest kolejny etap trasy wzdłuż Potoku Oruńskiego. Ta trasa jest 
projektowana jako droga serwisowa wzdłuż Potoku i ewentualne środki będą 
poszukiwane z funduszy dotyczących ochrony przeciwpowodziowej.  
Tutaj z kolei jest planowany ciąg pieszo – jezdny, czyli wspólny ciąg dla obsługi 
serwisowej potoku, dla rowerzystów, dla pieszych o szerokości 3 m. Natomiast to, 
co jest bardzo istotne, ten ciąg pozwoli np. bezpiecznie docierać do Szkoły 
Podstawowej nr 86, gdyż przebiega bardzo blisko tej szkoły, więc okoliczne osiedla 
będą miały dogodne, bezkolizyjne połączenie o łagodnym nachyleniu prowadzące 
docelowo aż do Kanału Raduni i wzdłuż Kanału Raduni do centrum Gdańska. 
To w zasadzie wszystko, natomiast widzimy, że jeżeli te inwestycje zostaną 
zrealizowane to sieć połączeń rowerowych w dzielnicy Gdańsk Południe się 
znacząco poprawi.  
Warto dodać, że te wszystkie tereny wewnątrz to są tereny objęte strefą tempo 30, 
czyli już dzisiaj przystosowane do ruchu rowerowego na zasadach ogólnych. 
Brakuje tego podstawowego szkieletu, który jest albo realizowany, albo 
projektowany i mam nadzieję, że będzie realizowany w najbliższym czasie. 
Dziękuję bardzo. Czy mają państwo jakieś pytania?       
     

 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Ta droga, o której rozmawialiśmy Maszynowa Park będzie realizowana w tym roku? 
Ten ciąg pieszo – jezdny?   
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Wzdłuż Nowatorów? W tym roku nie ma tego w planie, ale myślę, że w przyszłym 
roku powinna być realizowana. Teraz projekt był uzupełniany o odcinek, który 
pierwotnie zawierał się w dokumentacji na trasę WZ, która nie uzyskała 
dofinansowania, więc cała trasa wzdłuż ul. Nowatorów będzie posiadała do końca 
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roku dokumentację projektową i będzie można zlecać jej wykonanie, ponieważ ona 
ma finansowanie w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Ten fragment przy Stokłosy do SP 80 Kartuskiej, który był w projekcie Nowej 
Kartuskiej czy jest w jakimkolwiek przygotowaniu?  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Wiem, że Gdański Zarząd Dróg i Zieleni poszukuje środków na realizację tego 
odcinka. To trudno nazywać remontem.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Pytanie jeszcze do Osowy. Tam na ul. Planetarnej jest wykonywany remont i ma 
powstać pas, tak jak dyrektor Wawrzonek mówił, że ma być ciąg pieszy i rowerowy 
wzdłuż Planetarnej.  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Przede wszystkim na Osowej jest wykonywana ulica Nowy Świat w nowym 
przebiegu swoim.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Tak, to jest w ramach Planetarnej. Ta Planetarna też jest robiona i dojazdy do 
Planetarnej od Nowego Świata. Tam ma być zastosowany jakiś wybieg holenderski. 
Tam samochody jadące od Rębiechowa będą mogły na ten ciąg pieszo – rowerowy 
wjeżdżać przepuszczając samochody jadące naprzeciw, bo tam jest droga 
zwężona.  
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Która to jest ul. Planetarna?   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
To jest ta, która idzie wzdłuż PKM-ki w kierunku Barniewic. 
 
Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Być może chodzi również o pomyśl, który ma być zrealizowany na ul. Galaktycznej, 
czyli pas ruchu samochodów w środkowej części jezdni, po bokach pasy rowerowe, 
a samochody, które mają się mijać mogą skorzystać z pasów rowerowych.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Czy pan też uczestniczy w projektowaniu, bo wiem, że GARG prowadzi rozmowy z 
Żukowem i tam jest też zmiana planu zagospodarowania, Meteorytowa. To będzie 
dosyć duża droga, wyjazd łączący Żukowo z Gdańskiem, przebudowa tego 
skrzyżowania przy Selgrosie i tam dochodzi też budowa tego PSZOK-u, więc tam 
będzie też robiony kawałek drogi. 
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Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Tam jest projektowany ciąg pieszo – rowerowy, a tak naprawdę chodnik z 
dopuszczonym ruchem rowerów.    
 

Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Ale separowany oczywiście od jezdni?  
 

Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Odseparowany od jezdni, tak. Natomiast parametry ma chodnikowe.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – Wiceprzewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Ile będzie kilometrów nowych dróg rowerowych? 
 

Pan Remigiusz Kitliński – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Gdańska ds. 
Komunikacji Rowerowej 
Ile będzie to trudno mi odpowiedzieć, bo to zależy przede wszystkim od tego, czy 
te projekty ostatnie wymienione czy uzyskają dofinansowanie, natomiast jeżeli te 
projekty uzyskałyby dofinansowanie to możemy na pewno powiedzieć, że sieć tych 
głównych tras rowerowych w rejonie Gdańska Południe będzie już niemalże 
kompletna. To zależy od tego czy będzie Nowa Jabłoniowa, czy będzie Nowa 
Świętokrzyska, bo te projekty są od siebie po prostu uzależnione. Na razie jedynym 
w zasadzie przykładem, gdzie będzie oddzielnie realizowana trasa rowerowa, 
chociaż też nie w pełni oddzielnie, bo z linią tramwajową jest Nowa Warszawska. 
Tutaj ta inwestycja nie przewiduje budowy jezdni dla samochodów. Będzie linia 
tramwajowa, droga rowerowa i chodniki.   
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 
Dziękuję.  

PUNKT  - 7 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 

Korespondencja została członkom Komisji przesłana mailowo.  
 
 

W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 18:00. 

Przewodnicząca 

Komisji Sportu RMG 

 

Beata Jankowiak 
 

 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  


